



EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION IS HIRING!



1201-275 Slater Street
Ottawa, Ontario
K1P5H9



(613) 230-7369 ext 204



talvaro@ecrc-simec.ca



<https://www.ecrc-simec.ca/>

POSITION TITLE:

MANAGER, HEALTH, SAFETY AND THE ENVIRONMENT (CORPORATE OFFICE)

We are seeking a dedicated and knowledgeable individual to provide strategic leadership, operational oversight and continuous improvement of our workplace safety programs. They are specifically responsible for:

- providing strategic direction on HSE policies, procedures, and standards across all levels of the organization
 - developing and implementing a comprehensive HSE program aligned with Safety Management System (SMS, ISM Code and OH&S legislation to assess and control hazardous and potentially hazardous conditions and/or equipment on land and sea developing and delivering HSE initiatives, including training, and preparedness activities for employees and responders
- Ensuring ECRC and its external contractor compliance with Transport Canada marine H&S regulations and other applicable federal/provincial standards

If you are seeking a fast-paced, dynamic environment, and you reside in Ottawa, QC, NS or NL), we invite you to send us your resume and covering letter to [Talvaro@ecrc-simec.ca](mailto:talvaro@ecrc-simec.ca) by November 17, 2025.

Requirements include:

- Bachelor's degree in Occupational Health & Safety, Environmental Science, or related field
- Canadian Registered Safety Professional (CRSP) or Certified Safety Professional (CSP)
- Minimum 8 years of experience in managing safety programs in medium to large, multi-site environments, including 2+ years in leadership and SMS implementation
- Strong knowledge of OSHA standards, EPA regulations, workers' compensation law, and EHS principles
- Bilingual (English/French)

**Join us in fostering a safe workplace where
employees thrive while maintaining compliance
with all health and safety regulations!**



Manager, Health, Safety and Environment Work Description

**EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA**

Department:	Corporate	Reports to:	Director of Operations
--------------------	-----------	--------------------	------------------------

SUMMARY OF POSITION

- The Manager, Health, Safety and Environment (HSE) provides strategic leadership and operational oversight for the development, implementation, and continuous improvement of ECRC's HSE programs. This includes ensuring compliance with Canadian and international regulations, enhancing the safety culture, and supporting both day-to-day operations and emergency response activities. This role is critical to ensuring ECRC's certification, operational integrity, and readiness to respond to marine oil spills.
- The role also serves as the Safety Officer under the Incident Command System (ICS) during spill response operations.

KEY RESPONSIBILITIES

- Provide strategic direction on HSE policies, procedures, and standards across all levels of the organization to promote and uphold the principles of Safety First at ECRC.
- Develop and implement a comprehensive HSE program aligned with Safety Management System (SMS, ISM Code and OH&S legislation to assess and control hazardous and potentially hazardous conditions and/or equipment on land and sea.
- Develop and deliver HSE initiatives, including training, and preparedness activities for employees and responders, and overseeing incident investigations.
- Ensure ECRC and its external contractor compliance with Transport Canada marine H&S regulations and other applicable federal/provincial standards, and maintain relationships with government agencies, industry partners, and regulatory bodies to maintain awareness of emerging HSE trends and best practices.
- Lead internal audits and assessments to ensure conformance with SMS and regulatory requirements to ensure that all necessary precautions are undertaken to ensure personal safety and the safety of others.
- Lead the activities of the HSE/Loss Control Coordination and Policy Committees serving as Chairperson.



Manager, Health, Safety and Environment Work Description

**EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA**

- Maintain and analyze HSE statistics to identify trends and support continuous improvement.

DIRECT REPORTS

- This position has functional oversight of two Committees:
 - Health, Safety and Environment Committee at the Response Centre level to implement and standardize HSE initiatives across the organization and Contracted service
 - Policy Committee to review internal policies and manage Violence and Harassment reviews

WORKING RELATIONSHIPS

Works under the general direction of the Director of Operations, and the President regarding matters pertaining to human resource management. Frequent contact with all levels within the organization, including the senior management team. Works with Corporate and Response Centres in the development and establishment of HSE initiatives, policies and programs.

QUALIFICATIONS

- Post-secondary degree in Occupational Health and Safety or a related technical discipline
- Canadian Registered Safety Professional (CRSP) or Certified Safety Professional (CSP) required
- Minimum 8 years of experience in managing safety programs in medium to large, multi-site environments, including 2+ years in leadership and SMS implementation
- 5+ years' experience in industrial operations or environmental response
- Strong interpersonal and communication skills, with the ability to influence and collaborate across all organizational levels
- Demonstrated ability to lead in high-pressure emergency situations
- Bilingual (English/French)

ASSET QUALIFICATIONS



Manager, Health, Safety and Environment Work Description

**EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA**

- Previous experience in marine operations and/or in the marine industry
- The following are considered assets, please indicate completion
 - Incident Command System (ICS) Level 300 or higher certification
 - Transportation of Dangerous Goods (TDG) Certification
 - WHMIS 2015 Certification
 - Marine Emergency Duties (MED A1 or higher)
 - ISO 14001/45001 Lead Auditor Certification
 - Environmental Professional (EP) designation (ECO Canada)
- Comfortable working on vessels and in field environments

SPILL RESPONSE DUTIES: ICS ROLE & RESPONSIBILITIES

- Act as Safety Officer, reporting to the Incident Commander and/or the ECRC Spill Response Manager.
- Specific responsibilities include:
 - Monitor and assess hazardous and unsafe conditions and develop measures to assure personal safety.
 - Correct unsafe acts or conditions through the regular line of authority, although the Safety Officer may exercise authority to prevent or stop unsafe acts when immediate action is required.
 - Maintain awareness of active and developing situations, ensuring the Site Specific Safety and Health Plan is prepared and implemented.

Additional Notes

- Participate in routine response exercises and Incident Command System (ICS) training
- Travel as required

Approved: _____ Date: _____



LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA RECRUTE!



1201-275 Slater Street
Ottawa, Ontario
K1P5H9



(613) 230-7369 ext 204



talvaro@ecrc-simec.ca



<https://www.ecrc-simec.ca/>

INTITULÉ DU POSTE :

RESPONSABLE SANTÉ, SÉCURITÉ ET ENVIRONNEMENT (SIÈGE SOCIAL)

Nous recherchons une personne dévouée et compétente pour assurer le leadership stratégique, la supervision opérationnelle et l'amélioration continue de nos programmes de sécurité au travail. Elle sera plus précisément chargée de :

- fournir une orientation stratégique sur les politiques, procédures et normes HSE à tous les niveaux de l'organisation
- élaborer et mettre en œuvre un programme HSE complet aligné sur le système de gestion de la sécurité (SMS, code ISM et législation OH&S) afin d'évaluer et de contrôler les conditions et/ou équipements dangereux et potentiellement dangereux sur terre et en mer
- élaborer et mettre en œuvre des initiatives HSE, notamment des formations et des activités de préparation pour les employés et les intervenants
- veiller à ce que l'ECRC et ses sous-traitants externes se conforment aux réglementations maritimes S&S de Transports Canada et aux autres normes fédérales/provinciales applicables

Si vous recherchez un environnement dynamique et en constante évolution, et que vous résidez à Ottawa, au Québec, en Nouvelle-Écosse ou à Terre-Neuve-et-Labrador, nous vous invitons à nous envoyer votre CV et votre lettre de motivation à Talvaro@ecrc-simec.ca avant le 17 novembre 2025. Les exigences sont les suivantes :

- Baccalauréat en santé et sécurité au travail, en sciences de l'environnement ou dans un domaine connexe
- Professionnel de la sécurité agréé au Canada (CRSP) ou professionnel de la sécurité certifié
- Au moins 8 ans d'expérience dans la gestion de programmes de sécurité dans des environnements de taille moyenne à grande, comportant plusieurs sites, dont au moins 2 ans dans des fonctions de direction et de mise en œuvre de SMS
- Solides connaissances des normes OSHA, des réglementations EPA, de la législation sur les accidents du travail et des principes EHS
- Bilingue (English/French)

Rejoignez-nous pour promouvoir un lieu de travail sûr où les employés s'épanouissent tout en respectant la conformité dans le respect de toutes les réglementations en matière de santé et de sécurité !



Gestionnaire, santé, sécurité et environnement Description du travail

EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA

Département:	Corporatif	Relève de:	Directeur, Opérations
---------------------	------------	-------------------	-----------------------

SOMMAIRE DU POSTE

- Le/la gestionnaire, Santé, Sécurité et Environnement (SSE) assure le leadership stratégique et la supervision opérationnelle pour l'élaboration, la mise en œuvre et l'amélioration continue des programmes SSE de SIMEC. Cela comprend le respect des réglementations canadiennes et internationales, le renforcement de la culture de sécurité et le soutien aux activités opérationnelles quotidiennes ainsi qu'aux interventions d'urgence. Ce rôle est essentiel pour garantir la certification de SIMEC, l'intégrité opérationnelle et l'état de préparation en cas de déversement d'hydrocarbures en milieu marin.
- Le poste agit également à titre d'officier de sécurité dans le cadre du Système de commandement en cas d'incident (SCI) lors des opérations d'intervention.

PRINCIPALES RESPONSABILITÉS

- Fournir une orientation stratégique sur les politiques, procédures et normes SSE à tous les niveaux de l'organisation afin de promouvoir et de soutenir le principe de « Sécurité d'abord » chez SIMEC.
- Développer et mettre en œuvre un programme SSE complet aligné sur le Système de gestion de la sécurité (SGS, Code ISM et législation SST) afin d'évaluer et de contrôler les conditions et/ou équipements dangereux ou potentiellement dangereux, à terre comme en mer.
- Concevoir et offrir des initiatives SSE, y compris la formation et les activités de préparation pour les employés et les intervenants, et superviser les enquêtes sur les incidents.
- Assurer la conformité de SIMEC et de ses sous-traitants externes avec les règlements de sécurité maritime de Transports Canada et autres normes fédérales/provinciales applicables, tout en maintenant des relations avec les organismes gouvernementaux, partenaires industriels et instances réglementaires pour demeurer à l'affût des tendances émergentes et meilleures pratiques SSE.
- Diriger les audits internes et évaluations afin d'assurer la conformité au SGS et aux exigences réglementaires, veillant à ce que toutes les précautions nécessaires soient prises pour garantir la sécurité personnelle et celle des autres.



Gestionnaire, santé, sécurité et environnement

Description du travail

**EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA**

- Diriger les activités de coordination SSE/contrôle des pertes ainsi que les comités de politiques, en agissant comme président(e).
- Maintenir et analyser les statistiques SSE afin d'identifier les tendances et de soutenir l'amélioration continue.

SUBORDONNÉS DIRECTS

Ce poste a une responsabilité fonctionnelle sur deux comités :

- Comité Santé, Sécurité et Environnement au niveau des Centres d'intervention, pour mettre en œuvre et harmoniser les initiatives SSE à travers l'organisation et les services contractuels.
- Comité des politiques, chargé de réviser les politiques internes et de gérer les examens liés à la violence et au harcèlement.

RELATIONS DE TRAVAIL

Travaille sous la direction générale du directeur des opérations et du président pour les questions relatives à la gestion des ressources humaines. Contacts fréquents avec tous les niveaux de l'organisation, y compris l'équipe de haute direction. Collabore avec les unités corporatives et les centres d'intervention pour le développement et la mise en place des initiatives, politiques et programmes SSE.

QUALIFICATIONS

- Diplôme postsecondaire en santé et sécurité au travail ou dans une discipline technique connexe.
- Désignation CRSP (Canadian Registered Safety Professional) ou CSP (Certified Safety Professional) obligatoire.
- Minimum de 8 ans d'expérience en gestion de programmes de sécurité dans des environnements moyens à grands et multisites, dont 2+ ans en leadership et mise en œuvre de SGS.
- 5+ ans d'expérience dans les opérations industrielles ou en intervention environnementale.
- Excellentes compétences interpersonnelles et communicationnelles, avec la capacité d'influencer et de collaborer à tous les niveaux de l'organisation.
- Aptitude démontrée à diriger en situations d'urgence sous pression.
- Bilinguisme (anglais/français).



Gestionnaire, santé, sécurité et environnement Description du travail

EASTERN CANADA RESPONSE CORPORATION/
LA SOCIÉTÉ D'INTERVENTION MARITIME, EST DU CANADA

QUALIFICATIONS SOUHAITÉES (ATOUTS)

- Expérience préalable dans les opérations maritimes et/ou dans l'industrie maritime.
- Les éléments suivants sont considérés comme des atouts (préciser si obtenus)
 - Certification SCI niveau 300 ou supérieur.
 - Certification sur le transport des marchandises dangereuses (TMD).
 - Certification SIMDUT 2015.
 - Brevet de formation en fonctions d'urgence en mer (TFUM A1 ou supérieur).
 - Certification d'auditeur principal ISO 14001/45001.
 - Désignation EP (Environmental Professional) – ECO Canada.
- À l'aise pour travailler à bord de navires et dans des environnements de terrain.

RESPONSABILITÉS EN CAS DE DÉVERSEMENT : RÔLE ET RESPONSABILITÉS SCI

- Agir comme officier de sécurité, relevant du commandant des opérations et/ou du gestionnaire d'intervention de SIMEC.
- Responsabilités spécifiques :
 - Surveiller et évaluer les conditions dangereuses ou non sécuritaires et élaborer des mesures pour assurer la sécurité personnelle.
 - Corriger les actes ou conditions non sécuritaires par l'intermédiaire de la chaîne hiérarchique, tout en ayant l'autorité d'interrompre ou d'empêcher immédiatement tout acte dangereux.
 - Suivre l'évolution des situations actives et veiller à ce que le plan spécifique de santé et de sécurité du site soit préparé et mis en œuvre.

Notes Supplémentaires

Participer régulièrement à des exercices d'intervention et à la formation SCI.
Voyager au besoin.

Approuvé: _____ Date: _____